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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren

1. juli 2009

Endeligt svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 64 af 26. juni 
2009 (Aktstykke nr. 180, § 7).

Spørgsmål:
Vil ministeren oplyse, hvordan det harmonerer med den tidligere økonomi- og 
erhvervsministers løfte i forbindelse med vedtagelsen af kvalitetsreformen om, 
at lukkedage nu er "på vej i graven", når det fremgår af svar på spørgsmål 42, at 
antallet af lukkedage i børnehaver er steget med over en halv dag fra 2008 til 
2009? 

Svar:
Indenrigs- og Socialministeriet har oplyst følgende: 

”Det er vigtigt at præcisere, at regeringens aftale med KL vedrørende lukkedage 
handler om, at de løsrevne lukkedage, hvor de fleste forældre har et pasningsbe-
hov, skal afskaffes. Det betyder således ikke, at alle kommunernes institutioner 
skal holde åbent alle dage. Det ville ikke være hensigtsmæssig brug af ressourcer-
ne, hvis alle daginstitutioner i de enkelte kommuner skulle holde åbent, hvor 
fremmødet af børn er lavt. Udgangspunktet for aftalen er, at der kun må holdes 
lukket, når det er uforholdsmæssigt omkostningstungt for kommunen at holde 
åbent. Derfor skal kommunerne fastsætte kriterier for ”lavt fremmøde” og efter-
følgende vurdere pasningsbehovet, så lukkedagene bliver placeret på dage, hvor 
der er få børn. 

Der er således ikke fastlagt et bestemt antal lukkedage, som kommunerne maksi-
malt må holde. Det afgørende er derimod, hvornår daginstitutionerne holder luk-
ket. Regeringen vil med aftalen sikre, at lukkedage nu kun holdes på dage, hvor 
mange forældre alligevel holder fri, og pasningsbehovet er lavt.”

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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